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Voorwoord  
 
40 jaar! Al zolang bestaan onze bewonersvereniging en onze wijk, de Nesciohove 
en aanliggende straten. Om dit heuglijke feit te vieren brengen wij dit boekje uit. 
Hierin kijken we terug op de geschiedenis van de wijk en van de vereniging aan de 
hand van bijdragen over de bijzondere architectuur, foto’s van activiteiten van de 
vereniging, gebeurtenissen in de wijk, etc. 
 
De architectuur van onze wijk en van onze woningen neemt een prominente 
plaats in het boekje in. Het is immers de bekende architect Ton Alberts die onze 
wijk met zijn 256 woningen heeft ontworpen. Die bijzondere architectuur van de 
woningen en de karakteristieke opzet van de wijk hebben eraan bijgedragen dat 
de sociale cohesie onder de bewoners altijd groot geweest is.  
 
Maar ook de bewonersvereniging, die evenals de wijk al 40 jaar bestaat, en waar-
van het overgrote deel van de bewoners al die jaren lid was, heeft bijgedragen aan 
die sociale cohesie. En dat dankzij de vrijwillige inzet van veel bewoners geduren-
de de afgelopen 40 jaar: als lid van de activiteitencommissie, door hulp bij activi-
teiten van de bewonersvereniging, als bestuurslid of door het schoonhouden van 
de wijk door ‘de pensionado’s’. Maar ook gewoon door lid te zijn van de bewo-
nersvereniging, gaven en geven de bewoners invulling aan hun betrokkenheid bij 
onze wijk, al gebiedt de eerlijkheid ook te zeggen dat het steeds moeilijker wordt 
om bewoners te betrekken. 
 
Dit boekje is een eerbetoon aan Ton Alberts én aan alle bewoners die eraan heb-
ben bijgedragen dat onze wijk al 40 jaar lang zo’n fijne wijk is om in te wonen. 
 
Zoetermeer, juni 2016 
 
Wim Tijbosch 
Voorzitter Bewonersvereniging Albertshoven 
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Inleiding wethouder Kuiper 
 
Als wethouder Wonen en wijkwethouder voor Buytenwegh de Leyens werd mij de 
eer gegund een voorwoord te schrijven voor dit boekje over 40 jaar Albertshoven. 
Toen ik een eerste proefdruk mocht inzien, was ik zeer onder de indruk: in de 
eerste plaats vanwege al het werk dat verzet is om dit prachtige boekje mogelijk 
te maken. Maar bovendien vind ik het een compliment waard dat uw buurt al 40 
jaar zo vitaal en actief is. 
 
Zoetermeer is vanaf 1960 in hoog tempo uitgegroeid tot een forse stad. Bij die 
snelle groei hoorden ook groeistuipen: waar in de jaren ’60 vooral werd ingezet op 
gestandaardiseerde hoogbouw, kwam men tien jaar later al tot het inzicht dat de 
menselijke maat om andere oplossingen in stedenbouw en architectuur vroeg. 
Architect Alberts wist als geen ander gestalte te geven aan een woonomgeving, 
waarin mensen zich echt thuis voelen. 
 
De manier waarop u samen optrekt in de bewonersvereniging Albertshoven is van 
onschatbare waarde. De vele activiteiten die door de vereniging worden georgani-
seerd dragen bij aan het goede leven in uw wijk. Veel andere buurten zullen daar 
jaloers op zijn. Een gezamenlijke aanpak is ook van groot belang voor het onder-
houd aan uw woningen. U heeft al laten zien welke voordelen dat kan opleveren. 
Maar de komende jaren wordt de uitdaging alleen maar groter: ook in Zoetermeer 
willen we zoveel mogelijk woningen energiezuiniger krijgen. We streven zelfs naar 
een CO2-neutrale stad in 2040. Uw vereniging heeft een prachtige uitgangspositie 
om deze uitdaging gezamenlijk op te pakken, met respect voor het unieke karak-
ter van uw buurt. Zodat het ook over 40 jaar nog prettig wonen is in de Albertsho-
ven. 
 
Dit boekje is niet alleen boeiend geschreven, het staat bovendien vol met herinne-
ringen en prachtig historisch beeldmateriaal. Ik wens u allen veel leesplezier! 
 
Taco Kuiper 
Wethouder Wonen 
Wijkwethouder Buytenwegh de Leyens 
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Inleiding Max van Huut 
 
Allereerst willen wij u, de bewoners, van harte feliciteren met “40 jaar Albertsho-
ven”. Graag wil ik daarom onze filosofie over landschap, stedenbouw en architec-
tuur met u delen. 
In de 53 jaar ervaring welke we opgedaan hebben en de vele research, weten we 
dat onze gebouwde omgeving van grote invloed is op ons menselijk bestaan. 
Winston Churchill zei hier het volgende over: “First we shape our buildings, after-
words they shape us" 
De mens wordt dus beïnvloed door zijn of haar omgeving: "Alles is voedsel”. Wij 
voeden ons niet alleen met eten, maar met alle geluids- en visuele vibraties, alle 
indrukken: architectonische verhoudingen, eenheden van vormen en kleuren, 
harmonie en ritme van muziek, onderwijs, beelden en ideeën waarmee wij in 
contact komen.  
Dit alles bepaalt in sterke mate, zonder dat wij ons hier altijd bewust van zijn, ons 
wezen. Landschap, stedenbouw en architectuur spelen hierin een bepalende rol. 
Hoe, waarom en wat wij bouwen is een uitdrukking van ons mens- en wereld-
beeld, van ons denken, voelen en handelen. Met de - door ons gebouwde - omge-
ving staan wij voortdurend in contact. De aarde waarop wij leven en de ruimtelijke 
context van de plek geven kansen om een vernieuwende specifieke eigen vorm te 
bouwen. 
Kubus-achtige ruimten, doosachtige, rechthoekige vormen bepalen in sterke mate 
onze rationele ontwikkeling. Lossere, vrijere, zogenaamde "organische" vormen 
geven de mens een vriendelijker en harmonischer gevoel. Zij bepalen in sterke 
mate onze intuïtieve ontwikkeling. Helaas zien wij nog maar al te vaak in de mo-
derne stedenbouw en architectuur, dat alles is vormgegeven in hoeken van 90 
graden: de zogenaamde rechte hoek. Alles is eenduidig, waardoor géén herken-
baarheid en geborgenheid voelbaar en zichtbaar is in de menselijke maat. Deze 
ééntonigheid en éénvormigheid leiden tot verveling en roepen negatieve prikkels 
op.  
Loop je daarentegen door oudere wijken of historische steden dan valt de enorme 
rijkdom aan veelzijdige vormen op. De mate van afwisseling en de historische 
evolutie van materialen, vormen en kleuren geven deze plekken een eigen karak-
ter en beleving. Je voelt je meer mens door de juiste schaalverhoudingen, gebruik 
van natuurlijke materialen en warme kleuren. Locaties krijgen een eigen identiteit, 
je herkent waar je bent, wat een zekere bescherming en rust teweegbrengt.  
Centraal staat in onze bureauvisie, het ontwerpen van een landschappelijke, ste-
denbouwkundige en architectonische éénheid. In nieuwbouwprojecten betekent 
dit zoeken naar - en het uitbouwen van - de bestaande landschappelijke- steden-
bouwkundige - en architectonische kwaliteiten. We streven naar een beeldkwali-
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teit, die in staat is om een bepaalde verbeelding op te roepen. Dit houdt mede in 
dat de aandacht gericht dient te worden op de ruimtelijke potenties die aanwezig 
zijn. Daarmee kunnen we nagaan hoe deze potentie kan worden benut om de 
kwaliteit te verhogen. 
De thematiek van de "verbeelding" zoals bij de werking van een "caleidoscoop", 
wordt in een plan gehanteerd als landschappelijk, stedenbouwkundig en archi-
tectonisch instrument. Vanuit deze thematiek ontstaan nieuwe beelden. Beelden 
die niet alleen het oog strelen, maar ook het gevoel en het spirituele in de mens. 
In onze optiek is het belangrijk dat we niet uitgaan van de algemeen geldende 
strakke landschapsarchitectuur, niet uitgaan van rechte, orthogonale stedenbouw, 
en koele zakelijke architectuur, maar dat we ontwerpen maken die zich organisch 
voegen in de bestaande omgeving en die aansluiten bij de meer natuurlijke ont-
wikkeling van de mens. 
Net als bij de keuze van een huis, komen we niet tot een ontwerp door te kijken 
naar de plattegrond, maar door te werken met bepaalde beeldelementen. 
Door het creëren van specifieke herkenningspunten: materialen, vormen, kleuren, 
landschap, stedenbouw en architectuur. Wij pleiten voor niet slechts losstaande 
vierkanten, driehoeken of cirkels, maar voor synergie en synthese; het geheel van 
in elkaar grijpende organische vormen. 
Ecologie en milieu 
In onze architectuur wordt extra aandacht besteed aan het gebruik van lange 
levensduur - onderhoudsarme materialen en organische bouwstijlen. Als architec-
ten streven wij ernaar door onze landschappelijke, stedenbouwkundige en archi-
tectonische visie de "natuur" op een hoger niveau te brengen. De ontwerpen die 
wij samen met onze opdrachtgevers maken zijn daarom een verlengstuk van de 
natuur van de mens. In de organische architectuur vormt de mens het uitgangs-
punt en is het betere welbevinden van deze mens door het optimaal laten samen-
vloeien van omgeving, vorm, materiaal, kleur en techniek het doel. Materialen, 
vormen en kleuren kunnen beschouwd worden als een "omhulling" zoals een 
kledingstuk voor de mens: Deze materialen zijn van natuurlijke aard en kennen 
duurzame grondstoffen met lange levensduur en hergebruikwaarde. Wij noemen 
deze wijze van architectonische interpretatie "organisch". 
Organische architectuur heeft respect voor het milieu en draagt op een vanzelf-
sprekende manier mogelijke "oplossingen" voor bouwkundige milieuproblemen in 
zich. Organische architectuur gaat uit van "schoonheid en harmonie". Het je 
"thuis" voelen zoals in je eigen huis en het welzijn van de mens zijn gebaat bij een 
dergelijke benadering. 
 
Max van Huut 
Alberts & Van Huut International Architects 
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Hoofdstuk 1. Architectuur  

 

1. Ton Alberts 
 
Nieuwe bewoners realiseren zich vaak niet dat zij komen te wonen in een bijzon-
dere wijk. Onze wijk met zijn karakteristieke woningen, kronkelige straten en bij-
zondere bestrating is namelijk een typisch voorbeeld van de architectuur van de 

jaren '70, en met name die van de bekende architect Ton Alberts (1927 - 1999).  

 
Alberts is vooral bekend geworden door 
zijn 'organische architectuur'. De antro-
posofie van Rudolf Steiner (ook bekend 
van het vrijeschoolonderwijs) was voor 
hem een belangrijk uitgangspunt. Al-
berts wilde dat gebouwen het geluk van 
mensen zou bevorderen. Hiervoor wa-
ren warme kleuren, bakstenen, hout en 
dakpannen, scheve wanden en grillige, 
aan de natuur ontleende, vormen nodig. 
Duurzaamheid en leefbaarheid -nu heel 
normaal- waren trefwoorden.  
Samen met Max van Huut vormde hij in 
1963 het architectenbureau Alberts & 
Van Huut.             
 (Foto: Harry Meijer) 
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Bekende voorbeelden van het organisch bouwen zijn het hoofdkantoor van de 
ING Bank in Amsterdam (1987) en het hoofdkantoor van de Gasunie in Groningen 
(1994). Alberts en Van Huut ontwierpen ook deze beroemde kantoorgebouwen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   
 

       Het Gasuniegebouw 
 

 
In de Architectuurwandeling Buytenwegh van Floravontuur is onze wijk als volgt 
omschreven:  
 

 “U bevindt zich nu midden in het wijkje van architect A. Alberts. De opzet van 
dit woongebied is heel illustratief voor de ontwerpmethoden uit de jaren ze-
ventig. Deze, voor het merendeel, eengezinswoningen hebben diep doorlo-
pende asymmetrische kappen. Zo lopen de kappen aan de straatkant bijna 
tot op hoofdhoogte door en zijn deze aan de tuin- of waterkant korter. De 
huizen liggen aan smalle woonstraten. Door de verspringende rooilijn, het 
ene rijtje staat schuiner naar de straat gericht dan het andere, ontstaat een 
sterk wisselend en ruimtelijk straatprofiel. De Hoofdtocht die door dit wijkje 
loopt is opgenomen in twee binnenterreinen en op één plaats overbouwd. 
Een deel van de woningen heeft dus geen achtertuin maar wel een vlonder 
aan het water.” 
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Over de kenmerkende architectuur van Buytenwegh de Leyens is veel geschreven. 

De architectuurvorm was typerend voor de jaren '70 en onze wijk is daarvan een 

mooi voorbeeld.  
 
Een omschrijving van die bouwstijl staat in ´De Gave Stad, Cultuurhistorische Ver-
kenningen van de wijken in Zoetermeer’: 
 

 “Buytenwegh de Leyens is een typerend voorbeeld van een jaren-zeventig-
wijk waarin de omslag van grootschaligheid naar kleinschaligheid en men-
selijke maat in de stedenbouw en de architectuur volledig tot uitdrukking 
komt. Als reactie op de eerdere hoogbouw ontstaan wijken met overwe-
gend laagbouwwoningen met geknikte en verspringende gevels, die aan 
kronkelende wegen en knusse pleintjes staan. Het woonerf dat wordt ge-
kenmerkt door tal van verkeersremmende maatregelen, was het antwoord 
op het dreigende overwicht van de auto.  

 Het concept ‘verdwaalwijk’ was echter geen lang leven beschoren. Aan het 
eind van de jaren zeventig werd ze in de architectenwereld alweer verguisd 
en deed de term ‘nieuwe truttigheid’ zijn intrede. In het volgende decenni-
um keerde men terug naar verstrakking en versobering. De ‘truttige’ jaren-
zeventig-wijken worden door de bewoners echter over het algemeen zeer 
gewaardeerd. Kleinschaligheid, knusheid, veel groen en variatie zijn kwali-
teiten die de bewoners waarderen en Buytenwegh de Leyens is daarvan 
ruim voorzien.  

 Een duidelijk voorbeeld van een kleinschalige en gevarieerde wijk uit de ja-
ren zeventig is onze wijk uit 1974 van architect A. Alberts.”  

 

 Bron: De Gave Stad, Cultuurhistorische Verkenningen  
 van de wijken in Zoetermeer, Zoetermeer 2002 

 
 
Voor onze wijk leidde dit alles tot een bijzondere wijk met bijna middeleeuws 
aandoende straten, lange schuine daken en veel baksteen. Met trekschakelaars, 
schuifdeuren en verlichting in de paden. Niemand kan ontkennen dat wij in een 
bijzondere wijk wonen, die veel heeft dat wat nieuwbouwwijken ontberen. 
 



 
 

11 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   
De briefkaart van onze wijk die te koop was 

bij boek- en kantoorboekhandel Roos 

 
Alberts heeft in Zoetermeer ook het voormalige wijkcentrum Meerzicht ontwor-
pen. Het was een van de eerste bekende ontwerpen van Alberts. Het had de vorm 
van een heuvel met trappen en terrassen en was zeer organisch van vorm. Helaas 
is het wijkcentrum in 2001 gesloopt.  
 
In de wijk Meerzicht liggen ook woningen die erg lijken op de woningen in onze 
wijk. Die woningen zijn vóór onze woningen ontworpen door Alberts. Bij de wo-
ningen in onze wijk heeft Alberts de schuur vervangen door een garage en liet hij 
de dakkappen verspringen, waardoor de gevels afwisselend hoog en laag werden. 
Daardoor werd onze wijk de afwisselende, speels opgezette wijk die het nu is. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
        

               Tijberg
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2. Kinetische werking 
 
In het voorwoord heeft Max van Huut, met wie Ton Albers sinds 1963 het archi-
tectenbureau Alberts & Van Huut vormde, een mooie verhandeling geschreven 
over hun filosofie over landschap, stedenbouw en architectuur. Max van Huut 
heeft ons uit zijn archief ook nog enkele interessante bijdragen gestuurd, onder 
meer over de ‘kinetische ruimtevorming in de stedebouwkundige opzet’. 
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3. Lovende woorden en kritiek 

 
Niet alleen bewoners vonden onze wijk erg bijzonder, ook in architectuurkringen 
was dat het geval. Kranten besteedden er aandacht aan: 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 (Bron  onbekend) 
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Ook de snelle bouw dwong respect af: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

(Bron onbekend) 

 
Er was -vooral achteraf- ook kritiek op de bouwstijl waarin ook onze wijk is ge-
bouwd. Een voorbeeld is het artikel van Oedzge Atzema en Tejo Smit in het blad 
Geografie ter ere van het 25-jarig ambtsjubileum van burgemeester Van Leeuwen. 
Na de constatering dat er een aantal jaren voorkeur bestond voor hoogbouw en 
eenvormigheid wat betreft bouwkundige inzichten, schreven zij: 
 

 “Met de bouw van de wijk Meerzicht ging het roer om in de richting van 
laagbouw en projectgewijze identiteit van verschillende soorten eenge-
zinswoningen. In de jaren zeventig sloeg die ontwikkeling door: het ging om 
variatie per woning, hetgeen leidde tot wat achteraf met enig dedain de 
nieuwe kneuterigheid wordt genoemd. De wijk Buytenwegh/De Leyens is 
daar een goed voorbeeld van, waarbij opvalt dat -alle individuele variatie 
ten spijt- op wijkniveau een monotoon eindresultaat bestaat.“ 

 

Oedzge Atzema en Tejo Smit in Geografie, januari 1997 

 
Zoals hierna zal blijken, waren er destijds toch vooral lovende woorden over de 
bouwstijl. Bewoners ervaren zelf de bouwstijl in ieder geval als zeer prettig. 
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 De maquette van de wijk 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
       
 
 

      Gieten van de  
      betonnen wanden
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      Bouw van de woningen 
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Op de website van Zoetermeer staat ook informatie over de bouwstijl: 
 

  

 “De huiselijke jaren zeventig 
  

 In de jaren zeventig hadden veel architecten genoeg van de als onpersoon-
lijk en kil ervaren massawoningbouw volgens modernistische principes. Ar-
chitecten gingen kleinschalig bouwen. Geborgenheid, sociaal contact en 
contact met de natuur werden sleutelbegrippen. Grote delen van Zoeter-
meer zijn gebouwd in deze stijl: Meerzicht-West, Buytenwegh, De Leyens 
en Seghwaert. 

 Veel architecten hadden al in de jaren vijftig kritiek op de modernistische 
stedenbouw en architectuur. In Nederland was de internationaal beroem-
de architect Aldo van Eyck zo iemand. Maar pas begin jaren zeventig ging 
het roer radicaal om. Mensen moesten terug naar de natuur, in een woning 
en een woonomgeving waar niet alles er hetzelfde uitziet, maar die her-
kenbaar is en afwisselend.  

  

 'Bruin en schuin' 
  

 Straten en gebouwen moesten huiselijkheid uitstralen. Architecten hadden 
veel oog voor het dagelijks gebruik van een gebouw. Zo kregen huizen bij-
voorbeeld bordestrappen naar de voordeur met daaronder ruimte voor 
haardhout, ruime carports met daarop een terras, zitkuilen, erkers aan de 
keuken - om ontmoetingen te bevorderen et cetera. De huizen kregen kap-
pen en schuine daken, vaak in ongebruikelijke vormen en in combinatie 
met terrassen en uitbouwen.  

 De gevels waren van 'warme' bruine baksteen, met houten delen in donke-
re aardekleuren. 'Bruin en schuin', zo kan deze stroming worden samenge-
vat, die in brede kring ook bekend staat als 'Nieuwe truttigheid'. 

 De jaren zeventig zijn ook de gloriedagen van de inspraak en bewonerspar-
ticipatie bij het (steden)bouwkundig ontwerp. In de jaren zeventig komt in 
de oude binnenstadswijken de stadsvernieuwing op gang, waar de klein-
schaligheid mede dankzij grote subsidiestromen floreerde. 

  

 Structuralisme 
  

 Het zogenaamde structuralisme in de architectuur is nauw verwant aan het 
kleinschalige bouwen. De structuralisten vonden dat een gebouw menselij-
ke activiteiten moest mogelijk maken en sociale contacten bevorderen. 
Gebouwen die volgens structuralistische principes zijn gebouwd, bestaan 
vaak uit verschillende kleinere eenheden die samen een structuur vormen, 
zoals bijvoorbeeld een honingraat.” 

 

 

   Bron: www.zoetermeer.nl 
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Op 12 november 1998 stond een artikel van Piet Ruivenkamp in de Haagsche 
Courant waarin hij de gemeente prees voor het moedige besluit om Alberts en 
Weeber voor diverse bouwprojecten te vragen. Volgens Ruivenkamp hebben 
beide architecten met hun persoonlijke visies geholpen om van Zoetermeer meer 
te maken dan een saaie stad. Bij het artikel stond een foto van ‘Klein Venetië’ aan 
de Nesciohove. 
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       Achterkant van de van Oudshoornhove, de Leyens was nog niet bebouwd 
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4. Tijdschriftartikelen 
 

Ook in vaktijdschriften verschenen artikelen over de bouwstijl van de jaren '70. 

Sommige daarvan gingen speciaal over onze wijk, zoals het artikel dat in 1978 in 
het tijdschrift Baksteen stond: 
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Bron: Baksteen, tweemaandelijks tijdschrift 
over gebakken kleiproducten, 1978-1/2
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               De Nesciohove in aanbouw 
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Van Oudshoornhove en Willem Paaphove in 2012 
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In het blad De architect uit 1977, nr. 8 stond ook een beschrijving van de wijk. 
Auteur Cees Zwinkels schreef:  
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De wijk in 2008, nog vol bomen 



 
 

29 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   De wijk kort na de bouw
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1960, onze wijk was nog een polder  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2011, Zoetermeer is een stad geworden 
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Een ander artikel over onze wijk stond in 1977 in het blad Nivag Contour (van de 
Nieuwe Vereniging van Aannemers Grootbedrijf): 
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  Bron: Nivag Contour, maandblad gewijd aan utiliteits- 
  bouw, waterbouw, wegenbouw en woningbouw, 1977-3
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Bouw van de woningen 
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5. Sober voor de premie 
 
Geen geisers, een kale niet-afgetimmerde bovenverdieping, trekschakelaars in 
plaats van drukschakelaars, overal enkel glas. Alles werd uit de kast getrokken om 
maar onder de grens te blijven tot waar subsidie kon worden gekregen. Onze 
woningen waren ‘woningen in de premiesector’, waarbij de premie het eerste jaar 
opliep tot zo’n ƒ 10.000,-. Voor het berekenen van de premie moest zelfs zo’n 
ƒ 8.000,- van de koopprijs worden afgetrokken omdat over garages geen premie 
werd betaald. De premie was immers niet bedoeld om luxe te subsidiëren, zo was 
de gedachte, maar om het eigen woningbezit te stimuleren. Alberts wilde echter 
hoe dan ook betaalbare woningen bouwen met een garage. Premiekoopwoningen 
met garage. Dat kwam destijds eigenlijk niet voor. 
 
De prijzen van woningen zijn in het algemeen de afgelopen decennia fors geste-
gen. Dat geldt natuurlijk ook voor de woningen in onze wijk. Nieuwe bewoners 
zullen zich echter misschien niet realiseren dat de koopprijs voor onze woningen 
in 1976 ongeveer ƒ 125.000,- (gulden!) bedroeg, terwijl de vraagprijs nu globaal 
genomen rond de € 250.000,- ligt.  
Natuurlijk geeft dat alles een vertekend beeld want de aanschaf van een woning 
was ook in 1976 een forse investering. 
 
De woningen werden verkocht door de Stichting Bevordering Eigen-Woningbezit. 
Veel bewoners zullen zich nog herinneren dat zij naar de Van de Spiegelstraat in 
Den Haag zijn gegaan voor het kopen van de woning en voor het regelen van de 
hypotheek. Opvallend veel van de eerste bewoners waren overigens ambtenaar 
van die gemeente... 
In verband met de premie mochten de woningen de eerste jaren niet worden 
doorverkocht. Er gold een anti-speculatiebeding om te voorkomen dat de wonin-
gen gekocht werden met de bedoeling ze weer met winst te verkopen. Bij het 
verkopen van een woning gedurende de eerste jaren zou de verkoper een deel 
van de winst moeten afdragen aan de gemeente. Daarom kwam het voor dat 
eigenaren hun woning een paar jaar hebben laten leeg staan om de woning later 
alsnog te verkopen. 
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De brief van de Stichting Bevordering Eigen-Woningbezit  
voor de woningentypen N (normaal), G (gekeerd) en M (midden)



 
 

39 
 

De documentatiefolder voor de verkoop van de woningen geeft ook allerlei inte-
ressante informatie. Zo stond in de folder dat: 
- de afstand tussen de woningen aan de tuinzijde 35 á 40 meter is waardoor daar 

zelfs redelijk grote bomen kunnen groeien, 
- de minimale afstand tussen tegenover elkaar liggende woningen 6 meter is om 

inrijden van auto’s in de garage mogelijk te maken, 
- de nauwe straatjes zowel auto’s, fietsers als voetgangers te verwerken hebben, 

en de bestrating de automobilist de indruk moet geven in voetgangersgebied te 
rijden. 

 
  



40 
 

 
 
 
  
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Documentatiefolder van De Waal BV
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6. Verandering 
 
Natuurlijk is de wijk de afgelopen 40 jaar veranderd en waarschijnlijk is het inmid-
dels niet meer de wijk die architect Alberts voor ogen stond. Tegenwoordig heb-
ben de woningen dakkapellen in allerlei maatvoeringen en staan er schuurtjes in 
de tuinen. De deuren, kozijnen en garagedeuren hebben diverse vormen en kleu-
ren. Bij veel woningen zijn de balken boven de voordeuren verwijderd. Dat is een 
normale gang van zaken aangezien voorkeuren nu eenmaal wijzigen. Zo wordt de 
oorspronkelijk kleur bruin nu als ouderwets ervaren. 
 
Toch vinden veel bewoners het belangrijk om het oorspronkelijk karakter van de 
woningen zoveel mogelijk te behouden. Woningen zijn daarom vaak geschilderd in 
donkergroen in combinatie met gebroken wit. En in de nieuwsbrief van de bewo-
nersvereniging hebben vaker oproepen gestaan, bijvoorbeeld om afgevallen boei-
delen te vervangen omdat dat er zo slordig uitziet, en om de balken boven de 
voordeuren te vervangen. Die balken zijn overigens niet alleen aangebracht uit 
esthetisch oogpunt, maar ook voor het gebruik van het verhuisraam en als 
vluchtweg bij brand. 
 
Het behoud van het karakter van de woningen komt niet alleen de wijk ten goede, 
maar ook de portemonnee van bewoners als die hun huis ooit verkopen. De prijs 
van de woningen wordt immers ook bepaald door de wijk als geheel. 
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Hoofdstuk 2. Bewonersvereniging 
 

1. Nieuwsbrieven, website, Facebook en WhatsApp 
 
Al 40 jaar, zolang de wijk bestaat, is de bewonersvereniging actief en al jarenlang 
schommelt het ledenaantal rond de 200. Dat is best bijzonder.  
De vereniging is opgericht op 5 augustus 1976 als kopersvereniging om de geza-
menlijke belangen van de kopers van de woningen te behartigen. De vereniging 
heeft daarnaast ook altijd geprobeerd om de sociale cohesie tussen de bewoners 
te vergroten. Dit gebeurde -en gebeurt- bijvoorbeeld door het organiseren van 
allerlei activiteiten voor volwassenen en kinderen, met de regelmatig verschijnen-
de nieuwsbrief en de welkomstbrief voor nieuwe bewoners.  
 
Onze wijk is een rustige wijk die bestaat uit 256 woningen, met goede contacten 
tussen de bewoners. Natuurlijk zijn er ook ‘problemen’, zoals de parkeerdruk en 
de overlast die een aantal bewoners in het verleden ervoeren van de fors groei-
ende bomen.  
 
Vanaf de oprichting van de vereniging zijn de leden een aantal malen per jaar 
geïnformeerd. In de beginfase gebeurde dat door middel van wat in alle stukken 
consequent het ‘rondschrijven’ werd genoemd. Vanaf 1992 werd de ‘nieuwsbrief’ 
uitgebracht. Die nieuwsbrief is altijd een belangrijk middel geweest om de com-
municatie tussen de bewoners te bevorderen.  
Al vanaf het begin brengt de vereniging die nieuwsbrief enkele malen per jaar uit. 
In de afgelopen 40 jaren is hierin heel wat informatie gedeeld. Niet alleen werd 
informatie verschaft over alles wat er binnen de vereniging speelde (zoals activi-
teiten en acties rond gezamenlijke aankoop), maar ook over van alles wat daarbui-
ten speelde en wat voor de wijk van belang was, zoals informatie van de overheid. 
De nieuwsbrief besteedde daarnaast in 2008 bijvoorbeeld ook aandacht aan de 
verschillende ‘wijkschrijvers’: Nescio, Penning, Roelants, van Oudshoorn, Staring, 
Willem Paap, du Perron en van Schendel. 
 
De vereniging is altijd met zijn tijd meegegaan. In 2002 werd gestart met de web-
site. Sinds 2011 kunnen de leden de nieuwsbrief ook digitaal ontvangen. Vanaf 
2014 heeft de vereniging een WhatsApp-groep en een eigen Facebook-pagina. 
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       Rondschrijven uit 1979 
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De eerste nieuwsbrief  
uit 1992
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  De nieuwsbrief  
  van maart 2015 
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In 2002 werd gestart met de website. De site staat vol nuttige informatie voor de 
bewoners, bijvoorbeeld rond woningonderhoud (over de dakpannen, het open-
haard-kanaal, de branddeuren, de steentjes uit de plafonds, de vergunningverle-
ning voor uitbouwen, de bouwtekeningen), informatie over actuele ontwikkelin-
gen, interessante Zoetermeerse internetpagina’s etc. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De website van de vereniging 

 
 
Ook de kerstverlichting, waarvan de bewoners al vele jaren in de kersttijd kunnen 
genieten, draagt bij aan de samenhang in de wijk. 
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         De kerstster die tot 2004 in de wijk hing,  
         gemaakt door Kees Groenewegen 

 
 
 
 
        
 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
          De nieuwe kerstverlichting, in 2004 aangezet 

          door wethouder Gemma Smid 
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2. Pensionado’s  
 
Sinds begin 2013 kent de wijk zijn ‘pensionado’s’: actieve leden die allerlei werk-
zaamheden in de wijk verrichten om de wijk mooi te houden. Deze pensionado’s -
een geuzennaam want ook niet-gepensioneerden doen mee- snoeien het open-
baar groen, verwijderen zwerfafval, verzorgen de beplanting, zorgen dat de paden 
vrij blijven etc. Natuurlijk wordt er niet alleen gewerkt maar ook koffie of een 
biertje gedronken. Elke eerste donderdag van de maand kunt u ze bezig zien in de 
wijk. 
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Toen de pensionado’s er nog niet waren, is een paar keer een wijkopruimdag 
georganiseerd, zoals in 2007 met de actie ‘Haal die rommel buyten-wegh!’. Wet-
houder Edo Haan onthulde bij die gelegenheid ook het kunstwerk dat hangt tegen 
de woning aan de van Schendelhove 16. Alle bewoners van Buytenwegh de Leyens 
hadden namelijk een steentje gekregen om een mozaïekkunstwerk te maken voor 
de actie ‘Draag uw steentje bij aan de wijk’ om de leefomgeving in de wijken te 
verbeteren. Ook in onze wijk werd een kunstwerk geplaatst.  
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3. Naam 
 
Tot februari 2015 was de naam van de bewonersvereniging: ‘Vereniging van Be-
langhebbenden de Leyens’. Over die naam bestond nogal eens verwarring. Onze 
vereniging heette de Leyens maar de woningen liggen in de wijk Buytenwegh. 
Bewoners van andere wijken benaderden ons regelmatig omdat men dacht dat wij 
de bewonersvereniging van De Leyens waren. In contacten met de gemeente was 
sprake van spraakverwarring, en die verwarring werd nog groter omdat er in 2014 
een nieuwe buurtvereniging kwam met als naam ‘Buytenwegh De Leyens’ (de 
opvolger van de Hoveniers). In februari 2015 besloot de algemene vergadering 
van onze vereniging daarom de naam te wijzigen in Bewonersvereniging Alberts-
hoven. Die naam verwijst naar Alberts, de bekende architect van de karakteristie-
ke woningen, en geeft aan dat het een bewonersvereniging in de hovenbuurt is. 
 
De achtergrond van de naam Vereniging van Belanghebbenden de Leyens is eigen-
lijk best bijzonder.  
 
De naam van het bouwplan van onze wijk was: plan ‘Buytenwegh de Leyens’. Al 
snel na de oplevering besloten enkele bewoners tot het oprichten van een vereni-
ging om gezamenlijk de belangen van de kopers van de nieuwe woningen te be-
hartigen. Omdat de woningen in de rodes (rond de Muzieklaan) inmiddels waren 
gebouwd en die woningen in Buytenwegh lagen, was men in de veronderstelling 
dat de wijk met de woningen van het plan Alberts, dus wel De Leyens zou worden. 
Nadat de Vereniging van Belanghebbenden de Leyens was opgericht, werd duide-
lijk dat men zich had vergist en dat het deel aan de andere kant van de Zwaard-
slootseweg De Leyens zou gaan heten. 
Het is allemaal lang geleden en er zijn bewoners die andere herinneringen heb-
ben. Volgens hen zou bewust gekozen zijn voor de naam De Leyens omdat de 
naam Buytenwegh al in gebruik was bij een andere -niet meer bestaande- vereni-
ging.  
Overwogen is de naam van de vereniging te wijzigen, maar uiteindelijk besloot 
men toch om de naam te behouden. Inmiddels was ook buurtvereniging De Hove-
niers opgericht, zodat ook die naam niet meer mogelijk was. 
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Overigens duurde het lang eer de wijken Buytenwegh en De Leyens als afzonder-
lijke wijken werden beschouwd. Oorspronkelijk was alleen sprake van ‘Buyten-
wegh de Leyens’. Wellicht heeft het sluiten van de lus in september 1979 in het 
spoortracé door Zoetermeer, de Zoetermeer Stadslijn (nu de RandstadRail), aan 
de splitsing bijgedragen. Het was de Nederlandse Spoorwegen (NS) die de spoor-
stations in dat stuk de namen Station Buytenwegh en Station De Leyens gaf. 
Sindsdien worden beide wijken als aparte wijken gezien. 
 
Zoals gezegd veranderde in 2015 de naam van de vereniging in: Bewonersvereni-
ging Albertshoven. De bewoners reageerden zonder uitzondering positief op het 
voorstel tot naamswijziging. Vooral het eerbetoon aan architect Alberts, die onze 
woningen zo bijzonder maakt, sprak veel bewoners aan. 
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4. SRV-wagen 
 
De kaasboer, de aardappelboer, de stomerij, de bakker, de eierenhandel en na-
tuurlijk de marktwinkel die eigenlijk alles verkocht... De service van ondernemers 
om producten aan huis te verkopen, was in de vorige eeuw gebruikelijk. Dat is 
allemaal verleden tijd maar veel bewoners zullen er nog met weemoed aan terug-
denken. 
 
In de eerste jaren na de bouw reed ook in onze wijk een supermarkt op wielen 
rond, beter bekend als de ‘SRV-wagen’. De naam SRV stond voor 'Samen Rationeel 
Verkopen’, de meest voorkomende rijdende winkel destijds. Deze wagens reden in 
veel steden en dorpen rond omdat supermarkten nog schaars waren.  
De SRV-man van onze wijk was Joop van Schie. Veel bewoners hadden een groot 
vertrouwen in hem. Hij had van enkele woningen zelfs sleutels, zodat hij de bood-
schappen binnen kon zetten. In 1999 stopte hij met zijn werkzaamheden. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Mark Jacobs, voorzitter van de 
 vereniging, bedankt Joop van 
 Schie bij diens afscheid 
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5. Bestuur 
 
In een boek waarin wordt teruggekeken op 40 jaar Albertshoven, mag een over-
zicht van de bestuursleden van de bewonersvereniging natuurlijk niet ontbreken. 
Het handelsregister van de Kamer van Koophandel bevat de namen van de be-
stuursleden. Het is niet uit te sluiten dat de periode waarin een bestuurslid daad-
werkelijk bestuurslid was, in werkelijkheid langer of korter was. Ook is niet uitge-
sloten dat er nog meer bestuursleden zijn geweest, die niet als zodanig bij de 
Kamer van Koophandel zijn ingeschreven. 
 
Het eerste bestuur bestond uit: 
- Andries van der Veen, voorzitter 
- Antonia Vogt, penningmeester 
- Herman Roozenbeek, eerste secretaris 
- Philip Verhoef, tweede secretaris 
 
Volgens de gegevens van de Kamer van de Koophandel (medio 2015) zijn de vol-
gende personen bestuurslid geweest (de volgorde is die van de inschrijving bij de 
Kamer van de Koophandel): 
 
VAN DER VEEN, ANDRIES 
 Infunctietreding 05-08-1976   
 Uit functie 17-11-1978   
ROOZENBEEK, HERMAN   
 Infunctietreding 05-08-1976   
 Uit functie 17-11-1978   
VOGT, ANTONIA MARIA FRANCISCA HELENA  
 Infunctietreding 05-08-1976   
 Uit functie 00-11-1977   
VERHOEF, PHILIPPUS JOHAN ADOLF   
 Infunctietreding 05-08-1976   
 Uit functie 00-11-1977   
TAVERNE, WILLEM 
 Infunctietreding 17-11-1978   
 Uit functie 31-10-1980   
RINGOIR, MARIA CATHARINA  
 Infunctietreding 17-11-1978   
 Uit functie 10-11-1982   
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HOEFNAGEL, FRANCISCUS  
 Infunctietreding 00-11-1977   
 Uit functie 20-12-1979   
BROUWER, ALBERT  
 Infunctietreding 17-11-1978   
 Uit functie 20-12-1979   
FRATERMAN-HOUTEN VAN, FEMKE ANNIGJE  
 Infunctietreding 20-12-1979   
 Uit functie 30-10-1981   
IMMERZEEL, JOHANNES ALBERTUS HENDRIKUS  
 Infunctietreding 20-12-1979   
 Uit functie 13-11-1984   
DOORNWEERD, ARMAND LEONARD  
 Infunctietreding 31-10-1980   
 Uit functie 10-11-1983   
KETTENIS, JANNIE  
 Infunctietreding 17-11-1978   
 Uit functie 30-10-1981   
KOORNNEEF, GERRIT  
 Infunctietreding 10-11-1983   
 Uit functie 06-11-1985   
BUUREN VAN GEHUWD MET ZOONS, MARGARETHA M.  
 Infunctietreding 30-10-1981   
 Uit functie 03-06-1986   
HEIJER DEN GEH.M. ROS, ELISABETH ANN  
 Infunctietreding 10-11-1982   
 Uit functie 13-11-1984   
COLOMBIJN GEH M TIGGELER, ELISABETH  
 Infunctietreding 10-11-1983  
 Uit functie 06-11-1985  
STORM, DIRK  
 Infunctietreding 06-11-1985  
 Uit functie 10-01-1992  
HARTING, DIRK JAN  
 Infunctietreding 13-11-1984  
 Uit functie 01-10-1986  
BELLING, ALEXANDER FERDINAND  
 Infunctietreding 06-11-1985  
 Uit functie 20-05-1988  
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SCHOONHOVEN VAN, JOHANNES HENDRIKUS  
 Infunctietreding 06-11-1985  
 Uit functie 19-05-1987  
GESSEL VAN, GERRIT  
 Infunctietreding 20-05-1988  
 Uit functie 10-01-1992   
JACOBS, MARCO  
 Infunctietreding 10-01-1992  
 Uit functie 07-02-2002  
COLOMBIJN, ERIK JAN WILLEM 
 Infunctietreding 01-09-1990  
 Uit functie 07-02-2002  
VAN DOORN, JOHANNES  
 Infunctietreding 01-01-2001  
 Uit functie 01-05-2013  
COLOMBIJN-VAN KLAVEREN, JOHANNA MARIA  
 Infunctietreding 07-02-2002  
 Uit functie 27-01-2011  
BRAAM, MARIA ANNA  
 Infunctietreding 07-02-2002  
 Uit functie 21-02-2007  
VAN GENT, ELISABETH ALEXANDRA  
 Infunctietreding 21-02-2007  
 Uit functie 14-04-2010  
WUBBEN, MARIA ELISABETH 
 Infunctietreding 03-06-1986 
TIJBOSCH, GULIELMUS ADRIANUS JOSEPH 
 Infunctietreding 01-01-2001  
VAN VELZEN, ERIK MAARTEN 
 Infunctietreding 27-01-2011 
JACOBS, RENÉ PETRUS WILHELMUS MARIA 
 Infunctietreding 27-01-2011 
VAN DER LEE, ANTONIUS JACOBUS 
 Infunctietreding 06-02-2014 
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De laatste jaren bestond het bestuur uit: 
 
- Wim Tijbosch, voorzitter (van 2001 tot heden)  
- Mies Groenewegen-Wubben, penningmeester (van 1986 tot heden) 
- René Jacobs, bestuurslid (van 2011 tot 2015) 
- Erik van Velzen, bestuurslid (van 2011 tot heden) 
- Ton van der Lee, bestuurslid (van 2014 tot heden) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
Het huidige bestuur bestaat uit: 
 
- Wim Tijbosch, voorzitter (van 2001 tot heden) 
- Mies Groenewegen-Wubben, penningmeester (van 1986 tot heden) 
- Erik van Velzen, bestuurslid (van 2011 tot heden) 
- Ton van der Lee, bestuurslid (van 2014 tot heden) 
- Marjon Kleefstra, bestuurslid (van 2015 tot heden) 
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      De wijk 
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Computers bestonden nog niet, dus de financiële administratie van de vereniging 
werd de eerste jaren keurig met de hand in het grootboek bijgehouden. 
 
 
 
 
 
        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Uit het grootboek van 1982 
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Om een indruk van de bestuursactiviteiten te geven, volgen hierna een paar -
willekeurig gekozen- stukken uit de afgelopen jaren: de notulen van de algemene 
ledenvergadering van 1983, een verslag van een bestuursvergadering uit 1984 en 
de balans van 1989. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       Notulen algemene  
       ledenvergadering 1983 
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Verslag 
bestuursvergadering 1984 
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De balans 1989 
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6. Logo 
 
De vereniging is trots op haar logo. De karakteristieke huizen komen daarin zo 
fraai terug. Kort geleden is nagegaan wie de ontwerper was. Sommigen dachten 
dat het logo door architect Alberts was ontworpen, anderen dachten dat een van 
de bewoners het had gemaakt, maar niemand wist het zeker.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Uiteindelijk bleek een van de bewoners toch te weten wie de ontwerper was. Dat 
bleek Tilly Wils te zijn. Tilly Wils, inmiddels een bekende Zoetermeerse kunstena-
res, woonde destijds in onze wijk. Wij zijn nog steeds erg blij met het logo, dat zo 
goed aansluit bij de herkenbare vorm van onze woningen. 
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Bij bijzondere gelegenheden werd het oude logo, toen de vereniging nog Vereni-
ging van Belanghebbenden De Leyens heette, soms iets aangepast: 
 
 
 
 
 
 

 
Het logo met Koninginnedag / Koningsdag 

 
 
 

 

 
 
 
 

Het logo in de kersttijd 

 
 
De laatste jaren was het logo aangevuld met vermelding van ‘Buurtpanel 
Nesciohove e.o.’ om verwarring rond de naam te voorkomen: 
 
 
 
 
 

 
 

Het logo met ‘Buurtpanel Nesciohove e.o.’ 
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7. Eindejaarscadeautjes 
 
Een aantal jaren was het voor de vere-
niging gebruikelijk om een eindejaars-
cadeautje aan de leden te geven, zoals 
een pen met het logo van de vereni-
ging, een kerstboompje met led-
lichtjes of een zakje bloembollen.  
 
In 2005 was dat een velletje postzegels 
dat werd uitgebracht in verband met 
het 30-jarig bestaan van de vereniging. 
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8. Betrokkenheid 
 
De vereniging kan terugkijken op 40 mooie verenigingsjaren. Het karakter van de 
vereniging is in de afgelopen 40 jaar natuurlijk veranderd. Getuige het grote aantal 
leden dat altijd lid was en nog steeds is, voorziet de vereniging in 2016 nog steeds 
in een behoefte. Iedereen zal een andere reden hebben om lid te zijn. Voor de een 
zijn de activiteiten voor kinderen en volwassenen belangrijk, voor de ander zijn 
het de acties rond woningonderhoud of is het de nieuwsbrief. In ieder geval geeft 
ieder lid door zijn lidmaatschap uitdrukking aan zijn betrokkenheid bij de wijk.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      Verkiezing mooiste  
      voortuintje 2005 
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Hoofdstuk 3. Bewoners 

 

1. Herinneringen 
 
De wijk ‘Albertshoven’ is wat betreft leeftijdsopbouw gevarieerd. De afgelopen 
jaren zijn er veel jonge gezinnen in de wijk komen wonen, maar er zijn ook nog 
steeds veel bewoners die vanaf het begin in de wijk wonen. Opvallend is dat ook 
veel kinderen van de eerste bewoners weer in de wijk zijn komen wonen. 
 
De bewoners van het eerste uur hebben ons allerlei interessante wetenswaardig-
heden verteld. 
Verschillende bewoners kunnen zich nog herinneren dat onze wijk zo uniek was 
dat buitenlandse architecten uit de hele wereld met bussen tegelijk kwamen kij-
ken. Ook de gemeente was trots. Niets mocht worden aangepast: geen schuttin-
gen, geen schuurtjes, geen serres en geen uitbouwen. Ook dakkapellen waren 
verboden. Pas toen de bewoners een dakkapel door Alberts lieten tekenen, ging 
de gemeente akkoord. 
 

 
“De wijk was in 1976 vooral uniek omdat de woningen in onze wijk ‘woningen in 
de premiesector’ zijn, goedkoop gebouwd met subsidie onder een bepaalde prijs, 
en toch -op een enkele bovenwoning in de gestapelde laagbouw na- allemaal een 
garage hebben. 
Ook de verspringende daklijnen waren bijzonder. De meeste huizen hebben een 
asymmetrisch dak. Door de zolderetage van een aantal woningen te keren (G-
woningen) en er soms een lagere woning met een symmetrisch dak (M-woning) 
tussen te plaatsten, is een bijzonder speels effect ontstaan. Ook de huizenblokken 
zijn verspringend naast elkaar gebouwd.  
De wijk heeft ook een unieke straatverlichting. Die is namelijk zoveel mogelijk aan 
de voorgevel van de garages gemonteerd. Ook gemakkelijk bij het inrijden van de 
auto. 
Voeg bij dit alles de bijzondere steensoort van de huizen, de kleurkeuze van de 
deuren en kozijnen (donkerbruin en donkergroen) en de verschillend gekleurde 
straatstenen en je waant je in een sprookje van Anton Pieck.” 
 

(Dick Barthen) 
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Een andere bewoner, Linda Slats, vertelde ons over de windhoos in 1997. In dat 
jaar richtte een heuse windhoos veel schade aan in de Nesciohove. Bij een flink 
aantal huizen waren pannen van de daken gewaaid. Iedereen schoot elkaar 
meteen te hulp. En overal werden dakpannen uit de kruipruimtes tevoorschijn 
gehaald. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Na de windhoos in 1997 
 
Ook wist Linda Slats te melden dat in de kruipruimtes van de huizen tussen Nes-
ciohove 2 en 22 een aantal jaren geleden extra drainagebuizen zijn aangebracht. 
Dat was nodig omdat in de kruipruimtes van de woningen (die parallel aan de 
geluidswal liggen) water bleef staan. 
 

“Midden in het groen (binnen- en buitenpark, Noord-Aa en de 
polder zijn direct binnen handbereik). Vlakbij 't Stadshart, 
Dorpstraat en Leiden; het 'groene hart' is direct bereikbaar 
(wandelen en fietsen). Gezellige, actieve wijkvereniging die 
voor de onderlinge cohesie (jong en oud) zorgt. Knusse woon-
stijl.” 
(Ninette en Toon Groot) 

 

“Wij wonen al vanaf de oplevering in januari 1977 in ons huis 
aan de Nesciohove. Mede door de activiteiten van de bewo-
nersvereniging vinden wij dit een fijne wijk om in te wonen.”  
(Arno en Lucia) 

 

“Wij wonen al 34 jaar in een fijn huis, in een gezellige en actie-
ve buurt met alle voorzieningen lekker dichtbij.” 
(Lies en Jaap Hoefsloot) 
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Een andere ‘gebeurtenis’ was de verwijdering  van de speelhuisjes in de Nescioho-
ve en de Staringhove door de gemeente in 2008 omdat ze niet meer voldeden aan 
de veiligheidseisen. Dankzij een breed gesteunde actie van de bewoners werd in 
de Nesciohove een nieuw speelplaatsje ingericht. 
 
Een laatste herinnering die wij hier willen noemen, is de Giro d'Italia die in 2010 
direct langs onze wijk -over de Zwaardslootseweg- ging: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De Giro d'Italia in 2010 over de Zwaardslootseweg 
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2. De 50.000e bewoner 

 
In december 1976 hees wethouder Oskam de vlag voor de afronding van de bouw 
van de wijk. Daarbij verwelkomt hij tevens onze penningmeester Mies Groenewe-
gen als bewoner van de laatst opgeleverde woning in onze wijk.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wethouder Oskam feliciteert Kees en Mies Groenewegen  
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Nog even leek het of de 50.000e inwoner van Zoetermeer in onze wijk zou komen 
te wonen, maar dat was uiteindelijk niet het geval. In het archief van de Haagsche 
Courant bevindt zich een foto waarin de burgemeester de 50.000e bewoner van 
Zoetermeer in 1977 verwelkomt. 
 
De burgemeester van 
Zoetermeer, J.W. Weg-
stapel, overhandigt op 
de foto een spaar-
bankboekje aan het 
gezin Vonk, waarvan 
de vader de 50.000

e
 

inwoner van Zoeter-
meer is geworden, op 
het gemeentehuis van 
Zoetermeer. 
 
 
 
 
 

   
 Bron: Haagsche Courant 25 februari 1977, blz. 4 
 foto Haagsebeeldbank.nl 

 
De gemeente zette in 1976 alles op alles om op 1 januari 1977 50.000 inwoners te 
hebben. De gemeente had er veel belang bij om het aantal van 50.000 op die 
datum te halen omdat de inkomsten van de gemeenten afhankelijk waren van het 
inwonersaantal op 1 januari. Daarom sprak de gemeente met een aantal bouwers 
af om projecten zo snel mogelijk af te ronden. Ook voor onze wijk gold die af-
spraak. 
Het is dan ook een tegenslag voor de gemeente te noemen dat de 50.000e inwo-
ner pas in 1977 kon worden ingeschreven. 



 
 

71 
 

3. Straatbarbecues 
 
Barbecues zijn altijd gezellig. In diverse straten in de wijk wordt dan ook met enige 
regelmaat een barbecue georganiseerd. Dit is voor de bewoners natuurlijk een 
mooie gelegenheid om contacten in de straat te op te doen en wat bij te praten.  
De bewoners van de van Schendelhove hebben wat betreft barbecues een lange 
traditie. Al gedurende vele jaren organiseren zij jaarlijks een barbecue ter afslui-
ting van de zomervakantie. De eerste jaren werden lange ladders op de tegenover 
elkaar liggende daken gelegd. Daarover werden grote zeilen gelegd om de tafels 
en de stoelen, die iedereen zelf buiten zet, droog te houden. De laatste jaren 
wordt gebruik gemaakt van een grote tent en is er ook een opblaasbaar springkus-
sen voor de kinderen. 
Maar ook de bewoners van andere straten, zoals de Nesciohove, de Staringhove 
en de du Perronhove, organiseren of organiseerden barbecues. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 Straatbarbecue van Schendelhove 2010 
 
 
 
 
    
 
 
 
 
 

 Straatbarbecue 
 van Schendelhove 1994 en 1995 



72 
 

4. De school en de gymzaal 
 
Veel kinderen uit onze wijk zijn naar de Annie M.G. Schmidt-school geweest, of 
naar de voorganger daarvan: De Buytelaar. De school ligt aan de Nesciohove 109-
111, en ligt dus in ‘onze’ wijk. De kinderen gingen niet alleen naar de school om-
dat die zo dichtbij lag, maar ook omdat de kwaliteit van het onderwijs er altijd 
goed was. 
 
De school is ontstaan uit een fusie in september 1993 van De Buytelaar met ’t 
Startblok. Daarbij kreeg de school de nieuwe naam: Openbare basisschool Annie 
M.G. Schmidt. 
Binnenkort zal de school opnieuw een ander gezicht krijgen omdat er een Inte-
graal Kind Centrum (IKC) in wordt gevestigd. Er zijn verschillende inspraakavonden 
geweest en diverse plannen zijn gepresenteerd. Als vereniging hebben wij bij de 
gemeente steeds aangedrongen op goede informatievoorziening, een goede rege-
ling van het bouwverkeer omdat onze wijk zo krap is, en verzocht om zorg te dra-
gen voor voldoende parkeerplaatsen. 
 
Tegenover de school ligt de gymzaal van de school. In juni 1992 brandde de gym-
zaal af. De gemeente vond het veel te duur om de zaal te behouden en te her-
bouwen maar vooral door de campagne van de bewoners uit onze wijk, aange-
voerd door de bewonersvereniging, ging de gemeente overstag en werd de zaal 
alsnog herbouwd. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
      
 

De brand van de gymzaal 
 
 
 
  
             De opening van de nieuwe gymzaal
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5. Bekende bewoners 
 
Wist u dat ook een aantal bekende Nederlanders in onze wijk heeft gewoond? Of 
het om echt bekende Nederlanders gaat, moet ieder voor zich beoordelen, maar 
een aantal oud-bewoners zijn in of buiten Zoetermeer wel bekend te noemen.  
 
Zo hebben in onze wijk gewoond: 
 
- Willem Bos, bedenker van de Bos-variant voor de HSL 
- John Ewbank, muziekproducent 
- Edo Haan, burgemeester van Maassluis en oud-wethouder van Zoetermeer 
- Ella Kalsbeek, oud-staatssecretaris van Justitie 
- MadMax, DJ 
- Michael Pilarczyk, mediaondernemer, presentator en schrijver 
- Tilly Wils, kunstenares en ontwerpster van ons logo 
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Hoofdstuk 4. Activiteiten 
 

1. Sportdagen 
 
Belangenbehartiging voor de leden, zoals gezamenlijke inkoop, daar lag in de be-
gintijd van de vereniging de nadruk op. De vereniging was primair een kopersver-
eniging van de kopers van de woningen in een nieuwe wijk. Daarom heette de 
vereniging ook Vereniging van Belanghebbenden de Leyens.  
 
Echter, ook het organiseren van activiteiten was vanaf de oprichting van de vere-
niging belangrijk. Zo werd al in de eerste jaren een jaarlijkse sportdag georgani-
seerd, waarbij hele straten tegen elkaar sportten. Om een indruk te geven van de 
straten die meededen, hierbij de uitslag van de sportdag in 1998: 
1. Van Schendel Bulls (23 punten) 
2. Penny-mates (22 punten) 
3. Perron Paap, Nescio Hi en Nescio HiHi (19 punten) 
6. Roelantjes (18 punten) 
7. Nescio Lo (14 punten) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     
 Sportdag 1988: team Nesciohove  
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Sportdag 1995: team van Schendelhove 
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Om een indruk te krijgen van de activiteiten die de vereniging jaarlijks organiseer-
de, hieronder het -vol geplande- jaarprogramma van 1990. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Het jaarprogramma 1990
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2. Afrikaantjes en Koninginnedagmarkten 
 
Aan de traditie van de jaarlijkse 
sportdag is een einde gekomen, 
maar een traditie die na 40 jaar 
nog steeds in ere wordt gehou-
den, is het jaarlijkse afrikaantje. 
Sinds de oprichting van de ver-
eniging wordt met Koninginne-
dag, en tegenwoordig Konings-
dag, een afrikaantje aan alle 
leden gegeven. Omdat de vere-
niging al die jaren zoveel leden 
had, kleurden de afrikaantjes 
op die dag de straten oranje.  
 
 
 
 
 
 
Het feestelijk karaker op Koninginnedag/Koningsdag werd nog eens vergroot om-
dat het ook gebruikelijk was (en nog steeds is) om die dag royaal de vlag uit te 
hangen. In de nieuwsbrieven wordt daartoe nog steeds opgeroepen en veel be-
woners geven er gehoor aan. 
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Een andere traditie die het lang heeft volgehouden, was de Koninginnedagmarkt. 
Ieder jaar spreidden de kinderen op 30 april hun kleedje uit om hun speelgoed te 
verkopen. Ook veel volwassenen deden mee. De markten werden jarenlang goed 
bezocht maar in 2008 kwam na 30 jaar een einde aan de traditie omdat het animo 
geleidelijk toch steeds verder terugliep. 
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3. Nieuwjaarsbijeenkomsten en kerstmarkten 
 
Ook de nieuwjaarsbijeenkomst was vele jaren een jaarlijks terugkerende activiteit. 
De nieuwjaarsbijeenkomst werd meestal gecombineerd met een activiteit zoals 
bingo, wijnproeven of een tafelgoochelaar. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Gaandeweg is die echter vervangen door andere activiteiten in de kersttijd. De 
laatste jaren werd veelal een kerstmarkt of kerstborrel georganiseerd. 
 
 
 
 
 
 
 
 
            
De kerstmarkt 2006 
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                  De kerstmarkt  
                  2008 
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   De kerstmarkt 2010 

 
 
 
 
 
 
 
                
 
 
        
 
        
 
 
 
 
 
 
 
   De kerstbijeenkomst 2014 
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4. Overige activiteiten 
 
Sommige tradities zijn verdwenen, maar er zijn hoe dan ook altijd activiteiten 
georganiseerd. Het zijn er zelfs te veel om te noemen in dit jubileumboek. Zo zijn 
er heel wat fietstochten verreden, werd er geschaatst, geklaverjast, gebowld, 
geklommen tegen klimwanden, gezamenlijk naar de film gegaan en gevist.  
Kinderen gingen naar het poppentheater en als de vijver was dichtgevroren (wat 
nu eigenlijk niet meer voorkomt), was er de gezellige koek en zopie-kraam. In de 
eerste jaren van het bestaan van de vereniging was er zelfs élke maand een activi-
teit, georganiseerd door de evenementencommissie van de vereniging! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Koek en zopie 1990 

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 Schaatspret 1986
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  De uitnodiging voor het feest bij het 2

e
 lustrum 1986
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De kinderen op de open kar 
van boer Van Santen door de wijk 

  
     4

e
 lustrum 1996  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
        
 
 
 
 
 
      

Het Chinees buffet 
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                   Lustrumbarbecue 
                   2006 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                  De nieuwe wijk- 
                  bloempotten 
                  2008 
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       Wandelen in het 
       Westerpark 2008 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       Stadswandeling 
       2011 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       Lustrum 2011 
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Lustrum 2011 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Wijnproeven 2012 
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       Kroningsborrel  
       2013 
 
 
 

 
 
 
      
 
 
 
 
 
 
      
   
  Social bollen 2013 
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 Drakenbootvaren 
 2014 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 Bloemschikken 
 2014 

 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
 Westlands  
 Museum  
 2014 
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             Energiesafari 
             2015 
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5. Activiteiten voor kinderen 
 
Ook voor de kinderen is altijd veel aandacht geweest. Veel activiteiten werden en 
worden speciaal voor kinderen georganiseerd. In het verleden was het de activi-
teitencommissie die de activiteiten verzorgde, zoals de roeiwedstrijden op het 
water tussen de Penninghove en de Staringhove. Sinds een aantal jaren is er een 
‘Kidsclub’, bestaande uit enthousiaste ouders, die de activiteiten voor de kinderen 
organiseert. Vooral de traditionele activiteiten trekken altijd veel belangstelling, 
zoals het Sinterklaasfeest, de paasactiviteit, Sint Maarten en een aantal jaren 
geleden de poppenkast. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
   
 
Poppenkast 2008 



 
 

93 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

                         Circus Nevermind  
                      2010 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       

      Sint Maarten 2003 

 
 
 
 
                      Pasen 2008 
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             Sinterklaas 1988 
             (Andries van Veen) 
             met de majorettes 

 
 
 
 
 
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
     

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    
 
 
 
 
              Sinterklaas 2007  
              (Harrie van der Goes) 
               achter het draaiorgel  
              door de wijk 
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Al kort na de oprichting schafte de vereniging het Sinterklaaspak aan, samen met 
vier Zwarte Piet-pakken. Inmiddels zijn het er twintig want de animo om Zwarte 
Piet te worden is altijd groot geweest. Vaak moest er geloot worden.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                    
 
 
 
 
 
 

December 2015: nog steeds veel animo om Zwarte Piet te worden 
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Hoofdstuk 5. Woningonderhoud 
 

1. Gezamenlijke inkoop 
 
Gezamenlijk inkopen doen voor woningonderhoud, dat was vanaf de start een 
belangrijk doel van de vereniging. De afgelopen 40 jaar zijn er heel wat acties 
geweest. Een van de eerste was de gezamenlijke aanschaf van dubbel glas. De 
woningen waren immers afgeleverd met enkel glas. Ook kwamen er al snel acties 
voor zonneschermen. En wie herinnert zich nog De Gooijer? Het onderhoud van 
de geisers werd lange tijd verzorgd door De Gooijer, een eenmansbedrijfje dat 
jarenlang bij de meeste bewoners het ketelonderhoud deed. 
In de loop van de afgelopen 40 jaar zijn ook diverse malen gezamenlijk nieuwe 
garagedeuren gekocht. Er waren allerlei acties om gezamenlijk goten en boeidelen 
te vervangen. Daarnaast werden gezamenlijke aankopen gedaan voor kunststof 
kozijnen (in 2002), lekkende nokken (in 2004), balken boven de voordeuren (in de 

jaren '90 van de vorige eeuw en nogmaals in 2005), vloerisolatie (in 2010) en be-

veiliging (in 2011).  
Het lidmaatschapspasje bood aanvankelijk bovendien korting bij allerlei bedrijven. 
 

2. Wilvor en verf 
 
In dit hoofdstuk over woningonderhoud mag de ‘wijkschilder’, die onze wijk jaren-
lang heeft gekend, niet ontbreken. Vanaf de eerste jaren van de vereniging heeft 
Schildersbedrijf Willemse bijzonder veel woningen in onze wijk geschilderd. In 
1998 veranderde de naam en werd het Schildersbedrijf Wilvor, maar jarenlang 
bleef hij adverteren in onze nieuwsbrief met de slogan ‘Voor goed schilderwerk 
voor een redelijke prijs’. Omdat zoveel bewoners tevreden waren en in hem een 
vertrouwd adres vonden, is hij zonder enige twijfel de schilder die de meeste wo-
ningen in onze wijk heeft geschilderd. 
 
De eerste jaren was een belangrijke activiteit van de vereniging het verkopen van 
verf aan de leden. Het bestuur heeft heel wat liters verf voor de leden ingekocht. 
Vooral de penningmeester, die alles verzorgde, had er veel werk aan.  
De oorspronkelijk gebruikte verf was Wijzonol dekkend. De kleuren waren bruin 
RAL 9385 en woudgroen RAL 9325. De witte kleur die later veel gebruikt werd had 
de nummers RAL 9135 en RAL 9235 (roomwit). Een andere, iets donkerder groene 
kleur, die tegenwoordig vaak wordt gebruikt, is RAL 6009 (dennengroen). Die 
wordt vaak gecombineerd RAL 9001 (crèmewit). Ook grachtengroen, een nog iets 
donkerder groene kleur (Sikkens Q0.05.10) werd en wordt veel gebruikt.  
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3. Steentjes uit plafonds 
 
Veel bewoners kennen dit verschijnsel: stukjes cement die uit de plafonds van de 
woningen naar buiten worden gedrukt. Eerst ontstaat een kleine oneffenheid, dan 
komt er geleidelijk een steentje of cementkorrel tevoorschijn die in de loop van de 
tijd steeds verder naar buiten komt. Het is een merkwaardig fenomeen, vooral 
omdat onze huizen al 40 jaar oud zijn en het nog steeds voorkomt. Maar gelukkig 
is er geen reden tot zorg. 
Al in 1987, zo'n 10 jaar na de bouw, bleek een aantal bewoners uit de Nesciohove 
de aannemer van onze woningen aansprakelijk te hebben willen stellen voor dit 
verschijnsel. Zij schakelden een adviesbureau in dat op zijn beurt onderzoek door 
TNO liet doen. Men vreesde ‘corrosie van het wapeningsstaal door een te hoog 
chloridegehalte in het beton’. Maar volgens TNO, dat diverse monsters nam en 
boringen verrichtte, bleek er geen hulpstof met een te hoog chloridegehalte te 
zijn gebruikt. De waarden bleken zo laag dat er geen wapeningscorrosie zou kun-
nen optreden.  
De bultjes en de naar de naar buiten komende korrels ontstaan volgens TNO niet 
door corroderend staal maar door verontreinigde toeslagmaterialen. De bultjes 
zijn een gevolg van volumevergroting van de korrels zelf die dicht onder het be-
tonoppervlak liggen. Volgens het rapport was het moeilijk om nadere conclusies te 
trekken, onder meer omdat de steentjes niet meer het oorspronkelijke ‘pop-out 
veroorzakende’ materiaal bevatten. Het expansiemechanisme (volgens TNO “bij-
voorbeeld oxidatie, hydratatie of reversibele wateropneming") is daardoor niet 
vast te stellen. TNO adviseerde om de pop-outs te verwijderen en de schade te 
herstellen met reparatiemortel en dan opnieuw te witten. 
Het onderzoeksrapport van TNO staat overigens op de website van de vereniging. 
 

4. Tool-o-theek 
 
Al in een van de eerste jaren van de vereniging startte men met de ‘Tool-o-theek’. 
Dit is het gereedschap dat de vereniging aanschafte en dat de leden tegen een 
geringe vergoeding konden gebruiken. Van de Tool-o-theek is altijd veel gebruik 
gemaakt. 
Op dit moment bestaat de Tool-o-theek uit een elektro-pneumatische boorhamer 
met lange boor om door de plafonds te boren, een professionele behangafstomer, 
een krachtige Karcher hogedrukspuit en een grondboor. 
Gedurende een groot aantal jaren maakte ook een lange ladder deel uit van de 
Tool-o-theek. Er was veel vraag naar, maar de ladder was zo zwaar en daardoor zo 
bewerkelijk bij het uitlenen dat deze zo’n 10 jaar geleden aan ‘wijkschilder’ Wil-
lemse is afgegeven. 
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Op dit ogenblik bedragen de kosten € 2,- per dag voor de boorhamer en de be-
hangafstomer en € 4,- per dag voor de hogedrukspuit. 
 

5. Duurzaamheid 
 
Een recente ontwikkeling op het gebied van woningonderhoud betreft de start 
van de werkgroep Duurzaamheid. In 2015 hebben vier actieve bewoners veel tijd 
en energie gestoken in onderzoek naar mogelijkheden tot verduurzaming van 
onze wijk, zoals de gezamenlijke aanschaf van zonnepanelen, en het stimuleren 
van het gebruik daarvan. De werkgroep heeft diverse informatieavonden georga-
niseerd en samen met bewoners is  een keuze gemaakt voor gezamenlijke aan-
schaf van zonnepanelen en vloerisolatie. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
        Bezoek van de WoonWijzerWagen  
     aan onze wijk 
     op 20 november 2015 
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Hoofdstuk 6. Bomen en parkeren 

 

1. Bomen 
 
Jarenlang is onze wijk een echt groene wijk geweest. Bij de bouw in 1976 werden 
op veel plaatsten in de wijk platanen geplant. Die bomen waren bewust aange-
plant om de wijk zo snel mogelijk een groen karakter te geven. Veel bewoners 
waardeerden dat. Zij woonden juist om die reden graag in onze wijk.  
 
De bomen werden echter groter en groter, en steeds meer bewoners ondervon-
den overlast. De wortels duwden stenen omhoog, kropen onder de fundering of 
beschadigden het wegdek. Ook was sprake van veel bladafval op en tussen de 
dakpannen en van overlast door poep van nestelende vogels. Andere bewoners 
stoorden zich aan het ontnemen van licht en de bladeren in de herfst.  
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In 2012 kwam de gemeente met het voorstel om de bomen te kappen. De bomen 
waren inmiddels 35 jaar oud en een aantal daarvan was niet meer vitaal en zelfs 
onveilig. Voorgesteld werd om op diverse plaatsen -kleinere- bomen te herplan-
ten. 
 
De meningen over dit plan waren erg verdeeld. Veel bewoners vonden het bui-
tengewoon jammer, anderen waren blij met het voorstel. In diverse bijeenkom-
sten werden de plannen voorgelegd aan de bewoners en in nieuwsbrieven werd 
over de plannen bericht en werden de leden geïnformeerd.  
In 2013 werd het plan uitgevoerd zonder dat er een bezwaarschrift werd inge-
diend. 
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Eerder, in 2007, waren ook de bomen aan de Zwaardslootseweg gekapt. Ook die 
bomen waren medebepalend voor onze wijk maar volgens de gemeente waren de 
bomen te oud en leverden ze veel overlast op door afwaaiende takken. Ook het 
dure onderhoud speelde een rol. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
De bomenkap aan de Zwaardslootseweg 
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2. Geluidswal 
 
Een onderwerp dat de gemoederen flink bezig hield, was het verkeer over de 
Zwaardslootseweg en de geluidswal. Omdat de Zwaardslootseweg steeds drukker 
werd, werd al een paar jaar na de oprichting van de vereniging een werkgroep 
geluidshinder in het leven geroepen. Er was veel contact met de gemeente en er 
werden heel wat verkeersonderzoeken verricht. De Zwaardslootseweg, die vol-
gens het bestemmingsplan was bedoeld voor buurtontsluiting, was immers al snel 
een sluiproute voor het verkeer naar Leiden geworden.  
Er waren allerlei plannen, onder meer om de Zwaardslootseweg te verbreden of 
om deze helemaal te vervangen door een parkje. Uiteindelijk waren de acties 
succesvol en werd de weg niet verbreed maar kwam er een geluidswal tussen de 
Zwaardslootseweg en onze wijk.  
De meningen van de bewoners over de komst van de geluidswal waren overigens 
verdeeld. De bewoners die vlakbij de Zwaardslootseweg woonden, vormden hal-

verwege de jaren '80 een heuse actiegroep, die veel bij de gemeente lobbyde. 

Andere bewoners hadden juist moeite met de geluidswal omdat het landelijk 
karakter werd aangetast of omdat zij voortaan tegen een aarden wal moesten 
kijken.   
Enkele jaren geleden heeft de gemeente de geluidswal nog verhoogd en het asfalt 
van de Zwaardslootseweg vervangen door zogenaamd stil asfalt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Binnenpark 1977 
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    De drukke Zwaardslootseweg 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Aanleg van de geluidswal 
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3. Parkeren 
 
Het parkeerprobleem in onze wijk is groot, zowel voor bewoners als voor bezoe-
kers. Het gevolg daarvan is dat het nogal eens voorkomt dat auto’s zo worden 
geparkeerd dat die de doorgang belemmeren. Enkele malen waarschuwde ook de 
brandweer daarvoor.  
 
Eigenlijk kent onze wijk te weinig parkeerplaatsen in verhouding tot het aantal 
bewoners. Zeker de laatste jaren is dat het geval aangezien de auto’s groter wor-
den en het gemiddeld aantal auto’s per woning nog steeds toeneemt.  
De afgelopen 40 jaar was de parkeerdruk dan ook een regelmatig terugkerend 
thema en de nieuwsbrief besteedde er vaak aandacht aan. Zo werd gewaar-
schuwd dat de gemeente van plan was om strikter te handhaven en in het uiterste 
geval zelfs tot bekeuren over te gaan omdat vooral ’s avonds veel woningen voor 
de brandweer nauwelijks toegankelijk zouden zijn. 
Extra parkeerplaatsen zijn helaas moeilijk te realiseren in de wijk of gaan ten koste 
van openbaar groen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kort na de oplevering: kleine bomen en weinig auto’s 
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Een van de bewoners kon zich nog goed herinneren dat de wijk oorspronkelijk als 
woonerf zou worden ingericht en hoe het overleg met de gemeente ertoe heeft 
geleid dat er een gedoogsituatie is ontstaan om voor de garages te mogen parke-
ren.  
 

 
“Parkeerdruk ging al snel een rol spelen. Aanvankelijk gebruikten de 
meeste bewoners de garage voor de stalling van hun auto, maar al snel 
werden garages voor fietsen gebruikt, en verhuisden de auto’s naar de 
straat. De parkeerdruk werd nog groter naarmate de auto’s groter wer-
den en er meer auto’s per gezin kwamen. 
 
De wijk is opgezet als woonerf. Alberts wilde een wijk zonder auto’s en 
zonder trottoirs. De paden achter de woningen waren als het ware de 
trottoirs. Daarin werd dus ook verlichting aangebracht, hetgeen ook bij-
zonder is.  
Omdat de wijk zo snel gebouwd werd, was er geen tijd voor de inrichting 
als woonerf. Dat zou met de herbestrating wel komen. Als spoedig bleek 
dat veel bewoners de situatie wel goed vonden en liever geen woonerf 
hadden omdat dan alleen op de aangegeven plaatsen geparkeerd mag 
worden. 
Voordat tot herbestrating werd overgegaan, werden de bewoners mid-
dels een enquête om hun mening gevraagd. Hieruit bleek dat inderdaad 
het merendeel van de bewoners tegen de inrichting als woonerf was.  
Daarom stemde de gemeente ermee in dat werd herbestraat zonder de 
wijk als woonerf in te richten. 
 
Parkeren voor een garage of uitrit is zowel met als zonder woonerf niet 
toegestaan. Daarom is in onze wijk geleidelijk een situatie ontstaan waar-
in oogluikend wordt toegelaten dat bewoners hun auto voor de garages 
parkeren. Voorwaarde is dat er wel altijd voldoende vrije doorgang moet 
zijn voor de brandweer en andere hulpverleners.  
Ook werden drempels aangebracht om het verkeer te remmen, en hekjes 
voor de paden om te voorkomen dat kinderen de straat op rennen.” 
  
(Dick Barthen) 
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In de nieuwsbrief van oktober 1982, slechts zes (!) jaar na de bouw van de wijk, 
werd al aandacht besteed aan de parkeerproblematiek: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bron: nieuwsbrief oktober 1982 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  De ‘Donald Duck-garage’ aan het begin van de wijk
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De gemeente was lange tijd van mening dat er geen parkeerprobleem in de wijk 
was. De bewoners moesten de auto’s maar in hun garage zetten en als die niet 
paste, moesten zij maar een kleinere wagen kopen.... 
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In 2005 verspreidde de brandweer een 'brandbrief' onder de bewoners van de van 
Oudshoornhove: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   Brief brandweer december 2005
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In 2009 was de parkeerproblematiek aanleiding voor een 1 aprilgrap. 
 

 “Wij hebben samen met de gemeente gezocht naar een oplossing om het 
parkeerprobleem aan te pakken. Wij zijn blij dat de gemeente bereid is om 
een vergunningstelsel in te voeren. De gemeente gaat vooralsnog uit van € 
100,- per jaar voor de vergunning voor de 1e auto, tenzij de eigen garage 
wordt gebruikt, € 300,- per jaar voor de 2e auto en € 500,- per jaar voor de 
3e auto. Bij gebruik van de garage zijn dus geen kosten aan de vergunning 
verbonden. Als bestuur ondersteunen wij de voorstellen maar wij willen ui-
teraard ook u de kans geven om met ons mee te denken. Daartoe nodigen 
wij u uit op woensdag 1 april om 19.30 uur in de Annie M.G. Schmidtschool.” 

 

     Bron: nieuwsbrief maart 2009 

 
Diverse bewoners stuurden ons uitgebreide mails met argumenten waarom het 
zo'n slecht plan was, en zo'n twintig bewoners kwamen naar de ‘informatiebijeen-
komst’. Het bleek dus om een 1 aprilgrap te gaan. Gelukkig konden de bewoners 
dit waarderen. 
 
En in 2011 kregen de bewoners een ‘parkeerbon’ bij de nieuwsbrief, als knipoog, 
maar natuurlijk ook om echt te gebruiken. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zeker met het toenemend gemiddeld aantal auto’s per gezin zal het parkeerpro-
bleem in de wijk waarschijnlijk nooit volledig verdwijnen. Extra parkeerplaatsen 
zijn eigenlijk niet te creëren en het is voor automobilisten die niet in de wijk wo-
nen, niet verboden om te parkeren op bestaande parkeerplaatsen. Maar gelukkig 
valt het uiteindelijk allemaal nog mee in vergelijking met de binnenstad van veel 
grote steden waar parkeermogelijkheden nog veel schaarser zijn.  
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Nawoord 
 
In dit nawoord willen wij graag een aantal mensen bedanken. In de eerste plaats 
zijn dat de bewoners zelf die onze wijk zo prettig maken om in te wonen. In de 
tweede plaats willen wij iedereen bedanken die ons foto’s en andere informatie 
heeft verschaft, in het bijzonder Dick Barthen, Leo van Marrewijk, Marjon Key, 
Femke Fraterman, Bert Eussen, Palau van Iersel, Irma Been en Elsbeth Parmentier. 
Ook de gemeente Zoetermeer willen wij bedanken voor de subsidie. Mede daar-
door was het mogelijk om het boekje zo fraai uit te geven. En tot slot natuurlijk 
wethouder Taco Kuiper en Max van Huut voor hun mooie bijdragen. 
 
In het boekje hebben wij teruggekeken op 40 jaar Albertshoven. Wij hopen dat u 
veel plezier hebt beleefd aan het lezen. Bewoners van het eerste uur zullen met 
enig sentiment hebben teruggekeken want veel is veranderd, niet alleen de wijk, 
maar ook de vereniging.  
Ondanks al die veranderingen en ondanks de tijd van individualisering waarin wij 
leven, is het bijzonder dat onze wijk een bewonersvereniging kent die al 40 jaar 
bestaat. Wij hopen dat de bewoners ook de komende jaren zich verbonden en 
medeverantwoordelijk voor elkaar blijven voelen. Want vooral dat maakt een wijk 
zo fijn om in te wonen. Als vereniging hopen wij in ieder geval ook in de toekomst 
daar zoveel mogelijk aan te mogen bijdragen. 
 
Namens het bestuur van de Bewonersvereniging Albertshoven, 
Wim Tijbosch 
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